



DEUTSCHLAND

GERMANY

DAS Jahr 1929 erhielt für Deutschland wirtschaftspolitisch zweifellos eine starke Betonung durch die Veranstaltung des Welt-Reklame-Kongresses in Berlin. Diese große Tagung war Anlaß zu besonderen Darbietungen nicht nur in Berlin, sondern auch in anderen Städten, die mit dem Besuch der nach Deutschland strömenden Werbefachleute rechnen konnten.

München, die Stadt des frühesten deutschen Künstlerplakates, veranstaltete aus diesem Anlaß eine Ausstellung, die einen Querschnitt durch die heutige künstlerische Plakatproduktion geben sollte.

Getreu der Münchener Tradition sollte diese Ausstellung keine Messe, sondern eine rein künstlerische Veranstaltung werden, die in ihrer Auswirkung den wirtschaftlichen Wert der künstlerischen Formung nachweisen sollte.

Die kurze Vorbereitungszeit von einigen Monaten, die für Organisation und Aufbau der Schau vorhanden war, brachte es mit sich, daß die Beschaffung des Ausstellungsmaterials aus den verschiedensten Staaten zum schwierigsten Punkt der

THE year 1929 certainly received especial emphasis for Germany through the holding of the World Advertising Congress in Berlin. This great congress gave rise to a number of other special shows, not only in Berlin, but in other cities as well, which could all reckon upon a visit from the advertising experts who streamed into Germany in such large numbers.

Munich, the town of the earliest German artistic posters, instituted for this occasion an exhibition which was intended to give a panoramic view of the artistic poster production of to-day.

True to Munich's traditions, this exhibition was not to be a fair, but a purely artistic affair, which should serve to demonstrate the commercial value of artistic form.

The short preparatory period of a few months which was available for the organisation and building-up of the show caused the acquisition of the exhibits from the various different countries to become the most difficult part of the whole matter. That this was successfully accomplished is in the main due to the spiritual father of the whole ex-